

Senate Committee on Human Rights
Study: Islamophobia in Canada
June 13, 2022

QUESTION

Senator Omidvar: Thank you. Mr. Rochon, I have a very simple question for you. I listened with interest when you talked about funding for making mosques safer and more secure. Without safety and security, the worshippers are sitting ducks. How would you grade the safety and security of mosques in general in Canada?

Mr. Westmacott: We have over 380 infrastructure projects that have occurred. I can get for you the numbers specifically dedicated to mosques.

RESPONSE

The most current data indicates that, since 2011, the Security Infrastructure Program has provided over \$11 million in funding to more than 430 projects across Canada, of which 127 of those recipients were Islamic Organizations. This represents 30% of all contribution agreements. Islamic organizations are among the largest number of recipients funded under the program.

The most recent 2021 Call for Applications saw a total of 96 proposals recommended for funding. Of these successful proposals, nearly 30% will support Islamic Organizations looking to make security enhancements to community gathering spaces, particularly places of worship (i.e. mosques), and community centres.

Comité sénatorial permanent des droits de la personne
Étude : Islamophobie au Canada
13 juin 2022

QUESTION

La sénatrice Omidvar : Je vous remercie. Monsieur Rochon, j'ai une question très simple à vous poser. J'ai écouté avec intérêt lorsque vous avez parlé du financement pour améliorer la sécurité dans les mosquées. Sans sécurité, les fidèles sont des cibles faciles. En général, comment évalueriez-vous la sécurité dans les mosquées au Canada?

M. Westmacott : Plus de 380 projets d'infrastructure ont été lancés. Je peux obtenir pour vous les chiffres exacts en ce qui concerne les mosquées.

RÉPONSE

Selon les données les plus récentes, depuis 2011, le Programme de financement des projets d'infrastructure de sécurité a fourni plus de 11 millions de dollars en financement pour plus de 430 projets au Canada, et 127 des bénéficiaires étaient des organisations islamiques. Cela représente 30 % des ententes de contribution. Les organisations islamiques demeurent parmi le plus grand nombre bénéficiaires financés par le programme.

Lors du dernier appel de demandes, en 2021, 96 propositions de projets ont fait l'objet d'une recommandation de financement. Près de 30 % de ces propositions soutiendront des organisations islamiques désireuses d'améliorer la sécurité des lieux de rassemblement des collectivités, en particulier les lieux de culte (c'est-à-dire les mosquées) et les centres communautaires.